
Zhodnocení EVVO ve školním roce 2022–2023 

 

Školní rok 2022-2023 byl z hlediska plnění dlouhodobých, střednědobých i krátkodobých cílů rokem 

úspěšným.  

Naši žáci se zapojili do školních kol soutěží Přírodovědný Klokan, Matematický Klokan, Pythagoriáda, 

Ekonomická olympiáda, Logická olympiáda, Matematická olympiáda, Zeměpisná olympiáda. 

Největším úspěchem bylo 1. místo Patrika Pavlíčka v okresním kole a 6. místo v krajském kole 

Zeměpisné olympiády.  

Úspěchem bylo i 13. místo (Tereza Božková, Robin Vaněk, Justýna Žilková) a 29. místo (Michaela 

Dudová, Klára Ježková, Nela Nekudová) ze 66. soutěžících v 10. ročníku Dne přírodních věd pořádaných ZOO 

Brno a SPŠCh. 

V červnu jsme se zúčastnili jako hosté ve Křtinách 7. žákovská Ekokonference. Naši bývalí žáci 

prezentovali projekt CO2 liga, s nímž loni uspěli v celorepublikové soutěži.  Ostatní zúčastnění brali jejich 

vystoupení coby inspiraci do dalších aktivit na svých školách. 

V říjnu vyšel v časopisu Komenský rozhovor s Mgr. Zdenkou Kissovou „Práce koordinátora na základní 

škole“. 

Střednědobým cílem paní učitelky Kissové bylo předat funkci koordinátora environmentální výchovy. 

Tuto roli na sebe převzal pan učitel Jan Šrámek. Studium k výkonu specializovaných činností v oblasti 

environmentální výchovy je pořádané Lipkou a probíhá na základě metodického pokynu MŠMT celý rok 2023 a 

bude zakončeno závěrečnou zkouškou v lednu 2024. 

K dlouhodobým cílům určitě patří budování Arboreta školy, jehož hlavním hybatelem je pan ředitel Mgr. 

Miroslav Báňa, MBA. Vlastním příkladem a postojem k práci zapojoval do budování žáky, jejich učitele 

v pracovních činnostech, samozřejmě pomáhal i pan školník. Od října 2022 bylo vykonáno spoustu práce, 

pravidelné informace včetně fotografií jsou prezentovány a průběžně doplňovány na webových stránkách školy. 

Veřejnost mohla využít komentovanou prohlídku Arboreta na Den obce 24.6.2023, shlédnout upravené okolí, nově 

vysázené stromy, keře, záhony, ale také několik nádrží zadržujících vodu ze střech školy. 

Motýlí stráň je projekt, kterému se naše škola věnuje ve spolupráci s panem inženýrem Ivo Hertlem již 

řadu let, letos jsme na Den Země vyhrabávali stařinu a připravovali elektrické ohradníky pro ovečky, upravovali 

terén kolem tůní a odstraňovali náletové dřeviny. Život na louce a v mokřadu, včetně snažení pracujících dětí, byly 

ztvárněny skupinou výtvarně nadaných spolužáků. 

Byla realizovaná návštěva hvězdárny Brno, navíc se stihlo i promítání o Senegalu a 3 D kino Podmořský 

svět. K výuce patří i pobyt venku. Žáci 1. stupně podnikli spoustu vycházek do lesa – ke krmelci, sledovali stopy 

zvěře ve sněhu, navštívili soukromého zemědělce, zemědělské družstvo Nová Ves, byli v ZOO Lešná a ZOO 

Jihlava. Žáci 2. stupně navštívili v Brně oboru Holedná. Žáci během podzimu a jara tvořili herbáře, na školní 

výlety se jelo do Mikulčic, Baťův kanál a do Vídně. 

Zařadili jsme 2 tematické dny – Den stromů a Den vody. Spolupracovali jsem opět s ekologickým centrem 

Rozmarýnek. Žáci se zúčastnili programu Tajemství hradu Veveří. Proběhly projektové dny – Logické hádanky, 

Tvořivý technik a Bádání a experimentování. Fyzikální pokusy se suchým ledem pro 1. a 2. stupeň připravil pan 

ředitel Báňa coby hostinský Bartoloměj. 

Spolupracovali jsme s místními včelaři, kteří rozdali dětem semínka medonosných rostlin pro založení 

květnaté loučky. Spolupráce s hasiči Zbraslav vyvrcholila vystoupením zájmového kroužku mladých hasičů na 

akademii školy. Mezi úspěšné se řadil Den dětí, který jako každoročně připravila 9. třída pro mladší spolužáky. 

V rámci programu BOVYS děti ochutnávaly exotické ovoce, s učiteli se bavily o zdravé výživě a pitném 

režimu. 

Závěrem všechny učitele i vedení školy potěšila zpráva České školní inspekce, která označila 

environmentální výuku na naší škole jako „silnou stránku“. 

 

Ve Zbraslavi, 23. června 2023  Zpracovala Mgr. Zdenka Kissová, koordinátor EVVO 

 


